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PROTOKÓŁ NR 27/21 
POSIEDZENIA KOMISJI DO SPRAW EDUKACJI, KULTURY, SPORTU  
I ORGANIZACJI POZARZĄDOWYCH RADY POWIATU W GRYFINIE 

z dnia 22 lutego 2021 r. 
- zdalny tryb obradowania - 

  
Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 13:45 i trwało do 14:30 w siedzibie Starostwa 
Powiatowego w Gryfinie przy ul. Sprzymierzonych 4. W posiedzeniu udział wzięło  
5 członków komisji (lista obecności - zał. nr 1), Sekretarz Powiatu Andrzej Krzemiński, 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska, Dyrektor 
Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit. Posiedzenie otworzył, 
stwierdził kworum i obrady poprowadził Przewodniczący Komisji Remigiusz Rzepczak. 
Głównym tematem posiedzenia było omówienie bieżącej działalności jednostek,  
tj. Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chojnie, Centrum Placówek 
Opiekuńczo-Wychowawczych w Chojnie oraz Zespołu Szkół Specjalnych w Nowym 
Czarnowie, w odniesieniu do spraw związanych z pandemią i potrzebami tych jednostek  
w tym zakresie oraz zapoznanie się z informacją na temat działalności Domów Pomocy 
Społecznej na terenie Powiatu Gryfińskiego w odniesieniu do spraw związanych z pandemią  
i potrzebami tych jednostek w tym zakresie. 
 
Ad. 2  
Porządek obrad 27. posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych został przedstawiony, stanowi zał. nr 2.  
 
Ad.3 
Protokół nr 26/21 posiedzenia Komisji do spraw Edukacji, Kultury, Sportu i Organizacji 
Pozarządowych z dnia 25 stycznia 2021 r. został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad.5  Zapoznanie się z informacją na temat działalności Domów Pomocy Społecznej  

na terenie Powiatu Gryfińskiego w odniesieniu do spraw związanych z pandemią  
i potrzebami tych jednostek w tym zakresie. 

 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał, czy zarówno pracownicy, jak i mieszkańcy domów 
pomocy społecznej zgłaszali chęć zaszczepiania się.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że spośród 78 zatrudnionych pracowników 51 pracowników zostało zaszczepionych.  
Na początku pracownicy podchodzili do szczepień z bardzo dużą dozą niepewności,  
z początku zgłosiło się tylko 13 pracowników. W związku z tym, że terminy dla grupy 0 były 
przedłużane udało się zaszczepić ponad połowę pracowników. Obecnie problemem jest to,  
że są jeszcze osoby chętne do szczepienia w grupie 0, tylko nie ma dostępu do szczepionek. 
Podobna sytuacja występuje wśród mieszkańców. Część mieszkańców nie została 
zaszczepiona, bo pierwotnie opiekunowie nie wyrazili zgody albo miały miejsce sytuacje, 
kiedy mieszkańcy nie zostali zaszczepieni, ponieważ przebywali na kwarantannie, a obecnie 
nie są one dostępne i nie ma informacji z punktu szczepień ani z agencji rezerw 
materiałowych, kiedy mogą być dostępne.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał o sytuację kadrową w Domu Pomocy 
Społecznej w Nowym Czarnowie w okresie pandemii.  
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Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że obecnie sytuacja jest bardzo stabilna, było ciężko w okresie fali zachorowań, czyli na 
przełomie listopada i grudnia oraz w połowie stycznia. Mieszkańcy oraz pracownicy są 
zdrowi poza kilkoma drobnymi przeziębieniami, niewynikającymi z wirusa Sars-cov-2. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał o sytuację kadrową w pozostałych domach 
pomocy społecznej. 
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
potwierdziła informacje przekazane przez Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Nowym 
Czarnowie. W okresie wzrostu pandemii w Powiecie Gryfińskim, tj. listopadzie i grudniu 
były problemy kadrowe, z którymi borykał się każdy z domów. Jeżeli chodzi o domy pomocy 
społecznej prowadzone przez stowarzyszenia, to członkowie stowarzyszeń podejmowali się 
zadania i między siebie dzielili obowiązki i zajmowali się mieszkańcami. Pracownicy 
pracujący na etatach brali nadgodziny. Na dzień dzisiejszy problemów kadrowych nie ma. 
Dodała, że sytuacja przez cały rok była bardzo trudna, wszyscy z przerażeniem patrzyli, co się 
może wydarzyć. Dyrektor dodała, że dochodziły do niej informacje, że nie we wszystkich 
domach pomocy społecznej pomoc lekarska była zawsze dostępna. Niemniej jednak udało się 
zażegnać sytuację, choć pandemia dalej trwa i wszyscy są czujni, zaopatrują się w środki  
do dezynfekcji i ochrony osobistej, jak również w ozonatory. Dom Pomocy Społecznej  
w Dębcach wyraża chęć zakupu takiego ozonatora. Dyrektor dodała, że wszystkie domy 
pomocy społecznej na terenie Powiatu są zaopatrzone w odpowiednie środki, mają 
wypracowane odpowiednie procedury. Niestety brakuje szczepionek, aby móc zaszczepić 
wszystkich pracowników i mieszkańców DPS-ów, nie ma informacji o terminie ich 
dostępności. Pracownicy PCPR w Gryfinie również zostali objęci grupą 0, jednak na ten 
moment są jedynie zgłoszeni do szczepienia.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy Dom Pomocy Społecznej w Trzcińsku-
Zdrój, gdyby chciał, to również może doposażyć się w ozonator.  
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
odpowiedziała, że tak.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak pożyczył dużo zdrowia dla mieszkańców  
i pracowników domów pomocy społecznej z terenu Powiatu Gryfińskiego, aby sytuacja była 
stabilna, aby nie stawiała przed trudnymi wyzwaniami związanymi z zabezpieczeniem 
kadrowym, czy z dostępem do wszystkich usług medycznych. Dodał, że Komisja jest otwarta 
na pewne wskazania, problemy i wspólnie z dyrektorami jednostek, Zarządem Powiatu będą 
na bieżąco starali się je realizować dla bezpieczeństwa mieszkańców i pracowników.  
 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał, czy został już rozwiązany problem z zatrudnieniem  na 
pełen etat pielęgniarki w Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że na ten moment pielęgniarka jest zatrudniona na ½ etatu, gdyż na taki okres czasu wyraziła 
zgodę oraz na tyle pozwala jej czas, aby mogła pracować w jednostce. Pielęgniarka głównie 
zajmuje się rozkładaniem leków do kasetek. Pozostałym zakresem prac, którym zajmowała 
się pielęgniarka, obecnie mogą zajmować się opiekunowie medyczni. Po przeorganizowaniu, 
na ten moment pielęgniarka w takim wymiarze pracy pielęgniarki jest wystarczający. 
Niemniej jednak fajniej byłoby, aby w jednostce była zatrudniona pielęgniarka na pełen etat,  
z tym, że wynagrodzenie zasadnicze pielęgniarki na ½ etatu jest wyższe od zasadniczego 
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wynagrodzenia dyrektora. Są to ogromne pieniądze, a za niższe pieniądze nikt nie chce 
przekroczyć progu jednostki. Dopóki pielęgniarki w domach pomocach społecznych będą 
zatrudniane, jako pracownik samorządowy, a nie pracownik NFZ, czy na umowę z NFZ nie 
ma co marzyć o profesjonalnej, pielęgniarskiej obsłudze w domach pomocy społecznej. 
Następnie Dyrektor odnosząc się do sytuacji pandemicznej powiedziała, że w Domu Pomocy 
Społecznej mieszkańcy byli bardzo izolowani i dzięki temu wirus rozprzestrzeniał się 
stopniowo i mogli zapanować nad sytuacjami. Obecnie Dom Pomocy Społecznej się otwiera, 
mieszkańcy wracają do szkół, do pracy w Powiatowym Zakładzie Aktywności Zawodowej  
w Gryfinie, do tzw. normalności, gdyż nie ma wiedzy, ile będzie trwała pandemia. 
Odwiedziny również zaczęły się odbywać, jednak w skróconym czasie oraz w pokoju 
mieszkańca przy zastosowaniu środków ochronnych.  
 
Radny Jerzy Domaradzki zapytał, czy w dalszym ciągu jest zapotrzebowanie  
na zatrudnienie pielęgniarki na pełen etat.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że byłoby to bardziej bezpieczniejsze i byłaby bardziej komfortowa sytuacja w przypadku, 
kiedy pielęgniarka byłaby na dyżurze całą dobę, a nie dwa razy w tygodniu po 12 godzin.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że pielęgniarka w dobie dzisiejszych 
czasów jest bardzo pomocna. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz dodała, że posiada również inne uprawnienia. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit powiedziała,  
że głównie właśnie chodzi o uprawnienia pielęgniarki. Nawet, kiedy opiekun medyczny 
potrafi wykonać daną czynność, to nie może tego zrobić, gdyż jest to zakres uprawnień 
pielęgniarki. Dodatkowo opiekun medyczny zarówno zatrudniony w ZOL-u i Domu Pomocy 
Społecznej w Nowym Czarnowie, ma różny zakres uprawnień, gdyż w ZOL-u zatrudniony 
jest jako pracownik medyczny, a w Domu, jako pracownik samorządowy.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy to rozróżnienie wynika z przepisów 
ustawowych. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że tak. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, na jakich warunkach są zatrudnione 
pielęgniarki w pozostałych domach pomocy społecznej.  
 
Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Gryfinie Bożena Stawiarska 
odpowiedziała, że w przypadku Domu Pomocy Społecznej w Dębcach są osoby z zewnątrz, 
nie pracujące na etacie tylko na umowę zlecenie. Dodała, że co do pozostałych Domów  
nie udzieli z automatu informacji.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz zapytała, czy nie było możliwości zatrudnienia 
pielęgniarki DPS w Nowym Czarnowie na umowę zlecenie.  
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że pielęgniarka na umowę zlecenie jest zatrudniana w momencie, kiedy etatowa pielęgniarka 
przebywa na urlopie lub zwolnieniu lekarskim, jednak to wszystko generuje wysokie koszty. 
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Kontynuując Dyrektor poinformowała, że najkorzystniejszym rozwiązaniem byłaby obecność 
na dyżurze pielęgniarki i opiekuna medycznego. Wówczas pielęgniarka wydawałaby 
polecenia, dopilnowuje, a resztę czynności wykonuje opiekun medyczny. Wyłącznie 
pielęgniarka ma uprawnienia do rozkładania leków i pod tym się podpisuje.  
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz poprosiła Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzinie o przygotowanie informacji dot. warunków zatrudnienia pielęgniarek  
w poszczególnych domach pomocy społecznej z terenu Powiatu Gryfińskiego (odpowiedź na 
pismo znak: BRZ.0012.2.27.2021.MR – zał. nr 3). 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak zapytał, czy i w jaki sposób można pomóc 
Dyrektorowi Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie, aby zabezpieczyć potrzeby,  
o których wspominała Pani Dyrektor. 
 
Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym Czarnowie Julia Porwit odpowiedziała,  
że w zakresie pielęgniarek, czy opieki długoterminowej są to trudne sprawy do przebrnięcia, 
w ubiegłym roku podejmowała próby w NFZ. Następnie dodała, że wyposażenie pomieszczeń 
Domu w urządzenia służące do oczyszczania powietrza mogłyby wspomóc walkę  
z uniknięciem ponownych zakażeń i takie zamówienie zostało również złożone  
w Zachodniopomorskim Urzędzie Wojewódzkim. Na obecną chwilą zaopatrzenie w środki 
ochrony indywidualnej jest na wystarczającym poziomie. Problemem mogą być wysokie ceny 
dobrych gatunkowo rękawiczek jednorazowych, maseczek typu FFP 2 i 3, jeżeli faktycznie 
będzie wymóg ich stosowania.  
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak podziękował za udzielenie informacji.  
 
Informacje dot. działalności domów pomocy społecznej na terenie Powiatu Gryfińskiego  
w odniesieniu do spraw związanych z pandemią i potrzebami tych jednostek w tym zakresie, 
stanowią zał. nr 4 i zał. nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

W tym momencie posiedzenie opuściła Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  
w Gryfinie Bożena Stawiarska oraz Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Nowym 

Czarnowie Julia Porwit. 
 
Ad.4  Omówienie bieżącej działalności jednostek, tj. Specjalnego Ośrodka Szkolno-

Wychowawczego w Chojnie, Centrum Placówek Opiekuńczo-Wychowawczych  
w Chojnie oraz Zespołu Szkół Specjalnych w Nowym Czarnowie, w odniesieniu 
do spraw związanych z pandemią i potrzebami tych jednostek w tym zakresie. 

 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że członkom komisji zostały przekazane 
wcześniej przygotowane informacje dot. bieżącej działalności jednostek, tj. Specjalnego 
Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Chojnie (zał. nr 6), Centrum Placówek Opiekuńczo-
Wychowawczych w Chojnie (zał. nr 7) oraz Zespołu Szkół Specjalnych w Nowym 
Czarnowie (zał. nr 8), w odniesieniu do spraw związanych z pandemią i potrzebami tych 
jednostek w tym zakresie, a następnie zapytał, czy są pytania do przygotowanych materiałów.  
 
Radny Jerzy Domaradzki powiedział, że zostały przygotowane szczegółowe informacje,  
z których wynika, że jednostki radzą sobie w obecnych czasach.  
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Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że z otrzymanych materiałów wynika,  
że jednostki posiadają procedury z przeciwdziałaniem COVID-19, że korzystają z materiałów 
pozyskanych z różnych źródeł administracji rządowej jak i samorządowej. Z dokumentów 
wynika, że na ten moment najważniejsze potrzeby są zabezpieczone i realizowane  
są z korzyścią dla pracowników i osób pobierających naukę.  
 

Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz, w nawiązaniu do informacji Dyrektora SOSW  
w Chojnie dot. bieżącej działalności jednostki zapytała, czy obecnie są wolne miejsca  
w placówce oraz czy w okresie pandemii odnotowano wzrost zapotrzebowania  
na umieszczenie dzieci w ośrodku (odpowiedź na pismo znak: BRZ.0012.2.27.2021.MR – 
zał. nr 9). 
 
Ad.6  Sprawy różne, informacje i wnioski. 
 
Przewodniczący Remigiusz Rzepczak powiedział, że Komisji została przekazana 
odpowiedź Dyrektora Powiatowego Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie na 
zapytania jej członków złożone na poprzednim posiedzeniu (zał. nr 10). 
 

Od tego momentu w posiedzeniu uczestniczył Radny Bartosz Biegus. 
 
Radna Aleksandra Misiuna-Gólcz w nawiązaniu do odpowiedzi Dyrektora Powiatowego 
Zakładu Aktywności Zawodowej w Gryfinie zadała następujące zapytania: 
- od kiedy planowane jest rozpoczęcie produkcji drewnianych zabawek, czy wyliczony został 
koszt przychodu i produkcji takiej zabawki? Ponadto skąd pomysł na taką produkcję,  
czy zostały podjęte już rozmowy na temat atestów, jeżeli tak to z kim i jakiego rodzaju 
miałyby być to atesty? 
- kto i od kiedy administruje stroną internetową PZAZ, czy jednostka ma faktycznie dostęp  
do strony internetowej, a jeżeli nie, to od kiedy będzie miała dostęp całodobowy? Ponadto, 
kiedy będzie zaktualizowana strona internetowa i kto będzie za nią odpowiedzialny,  
czy będzie to udokumentowane? (odpowiedź na pismo znak: BRZ.0012.2.27.2021.MR –  
zał. nr 11). 
 
Rady Jerzy Domaradzki w nawiązaniu do odpowiedzi Dyrektora Powiatowego Zakładu 
Aktywności Zawodowej w Gryfinie zapytał, czy Dyrektor jednostki planuje umożliwić 
mieszkańcom Powiatu Gryfińskiego korzystanie ze strzelnicy (odpowiedź na pismo znak: 
BRZ.0012.2.27.2021.MR – zał. nr 12). 
 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 14:30. 
 
 
 
Protokół sporządziła: 
 
Magdalena Romankiewicz 
  
  
 Przewodniczący Komisji 
 

 Remigiusz Rzepczak 


